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CONCEPT 

Verslag van de Commissievergadering gehouden op 10 juni 2021 

om 19.00 uur digitaal via MS Teams 

 

8. 61994 Standpuntbepaling vuurwerkbeleid 2021-2022, meningsvor-

mende nota 

De voorzitter, mevrouw Hoogteijling leidt de bespreking kort in. De nota is opgesteld 

om het debat te voeren over het vuurwerkbeleid voor de komende jaarwisselingen. Er 

worden drie scenario’s voorgelegd: een algeheel vuurwerkverbod, geen vuurwerkver-

bod of het volgen van landelijk beleid wat dit betreft. 

Eerste termijn 

De heer Loeffen concludeert dat voor elk scenario voor- en nadelen zijn te benoemen. 

Groen Sociaal Wijchen vindt daarom het volgen van het landelijke beleid de beste op-

tie. Zo kan de gemeente in 2021 en eventueel in de aankomende jaren ervaring op-

doen met de eerder aangepaste landelijke regelgeving. 

De heer Verbeeten geeft aan, dat Kernachtig Wijchen een voorkeur heeft voor het vol-

gen van het landelijk beleid. Er is veel illegaal vuurwerk in omloop en dit zal er ook zijn 

als de gemeente Wijchen besluit tot een vuurwerkverbod. Eén gemeente zal het beper-

ken van vuurwerkoverlast niet kunnen realiseren; dit vereist een aanpak op landelijk 

niveau. 

De heer Merkus meldt de voorkeur van de PvdA voor het volgen van het landelijk be-

leid. Ten eerste, is tijdens de jaarwisseling in 2020 gebleken, dat de vuurwerkschade is 

gestegen ondanks een vuurwerkverbod. Ook het aantal meldingen is gestegen. Dit kan 

ook komen omdat men van legaal vuurwerk overstapt op illegaal vuurwerk, wat vaak 

tot meer overlast zorgt. Door aanschaf van vuurwerk in Duitsland, zijn eigenlijk de lo-

kale ondernemers die vuurwerk verkopen, de dupe van een vuurwerkverbod. Verder is 

de milieuschade nihil, wanneer alleen Wijchen een verbod instelt. De meerderheid 

steekt fatsoenlijk vuurwerk af, maar de excessen moeten worden aangepakt. 

De PvdA is van mening dat het instellen van het verbod alléén redelijk effectief kan zijn 

wanneer dit op landelijk niveau wordt aangepakt, hoewel er zelfs dan twijfels bestaan 

over de effectiviteit. 

De heer Haerkens acht vuurwerk een belangrijke jaarlijkse traditie waarnaar wordt uit-

gekeken. Het leidt echter ook tot vandalisme en lichamelijk letsel. In 2020 is al een 

landelijk gedeeltelijk vuurwerkverbod ingegaan voor knalvuurwerk en vuurpijlen. Door 

het algeheel vuurwerkverbod tijdens de jaarwisseling van 2020 is hiermee nog geen 

ervaring opgedaan. Voor de VVD is het van belang, dat het scenario waarvoor wordt 

gekozen reëel en uitvoerbaar is, waarbij het belangrijk is dat er voldoende draagvlak 

bestaat en het beleid te handhaven is. De VVD heeft een voorkeur voor het volgen van 

landelijk beleid. 

De heer D.L.W. Herms is van mening dat een algeheel vuurwerkverbod tot veel weer-

stand vanuit de inwoners zal leiden Het tweede scenario kan - volgens Wijchen Lokaal 

- tot openbare ordeverstoring leiden. Volgens Wijchen Lokaal is het volgen van het lan-

delijk beleid de juiste oplossing. De redenen hiervoor zijn door voorgaande partijen be-

noemd. 

De heer Derksen geeft aan, dat het CDA een voorkeur heeft voor het volgen van het 

landelijke beleid. Hiermee is nog geen ervaring opgedaan. Ondanks een volledig vuur-

werkverbod was er in 2020 vuurwerkschade. Het CDA acht het belangrijk dat vuurwerk 

op een verantwoorde manier afgestoken kan worden. Veel mensen beleven hier plezier 

aan. Het zou goed zijn als harder wordt opgetreden tegen de excessen.  

Als de gemeente Wijchen zich aansluit bij het landelijk beleid, is er een mogelijkheid 
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om te vergelijken met de ervaringen in Nijmegen en Heumen. 

De heer Reichgelt zegt dat D66 reeds vanaf oktober meldingen ontving van vuurwerk-

overlast. In de negentien jaar dat spreker op de Kraaijenberg woonde, veranderde de 

omgeving in de weken voorafgaande aan de jaarwisseling in een oorlogszone waarin 

het onmogelijk was om een hond uit te laten. De gevolgen van vuurwerkoverlast zijn 

groot. Huisdieren en veel mensen ervaren wekenlang stress en durven niet naar bui-

ten. Naast veel lichamelijk letsel is sprake van enorme milieuvervuiling, zowel op het 

gebied van fijnstof, als het vuil dat op straat achterblijft na het afsteken van vuurwerk. 

Spreker citeert oud-D66-fractievoorzitter mevrouw Dauphin: “Als gemeente kun je 

wachten tot het afsteken van vuurwerk door particulieren verboden wordt, maar je 

kunt ook nu al hierop anticiperen.”  

Inmiddels hebben de gemeenten Nijmegen en Heumen al een vuurwerkverbod afge-

kondigd. D66 maakt zich zorgen, dat de overlast in Wijchen juist daardoor groter 

wordt. D66 ziet daarom graag dat de gemeente Wijchen zich aansluit bij het verbod 

van Nijmegen en Heumen. Wel zou D66 een alternatief willen aanbieden. D66 roept al 

sinds jaar en dag op tot een professionele vuur- of lichtshow, waardoor de jaarwisse-

ling voor zowel mens, als dier weer ‘een feestje’ kan worden. 

De heer Derksen merkt op dat er geen vuur- of lichtshow is begroot en onduidelijk is 

wat dit aan kosten meebrengt.  

De voorzitter geeft aan, dat dit in de financiële paragraaf van de beslisnota kan worden 

opgenomen. De voorzitter constateert een redelijke eensgezindheid bij de fracties. 

Conclusie / advies: De commissie adviseert de meningsvormende nota ter kennisge-

ving aan te nemen. Op basis van de meningsvormende nota en de inbreng tijdens de 

commissievergadering van 10 juni wordt een beslisnota opgesteld. 

 

 


